
 

Nuuk den 05. juli - 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Vi kunne læse i en artikel online i sermitsiaq.ag, at der er ”overskud” på Finansloven for 2017. Vi kunne 

også læse at der var ”overskud” på; citat: ”Desuden har en række lovbundne udgifter primært indenfor 

socialområdet blevet lavere end forventet”, (sermitsiaq.ag, ”Pele Broberg maner til sparsommelighed, 

den 03. juli 2018).  

Kan Naalakkersuisut oplyse hvilke lovbundne udgifter på socialområdet der blev lavere end forventet?  

 

2. Kan Naalakkersuisut oplyse, hvorfor pengene ikke er anvendt? Og hvad det evt. skyldes? 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse, hvilke regler der ligger til grund for, at man ikke har omrokeret disse 

penge til trængende områder på socialområdet i stedet, eller givet dem som ekstra-bevilling til 

kommunerne? 

 

4. Har Naalakkersuisut planer om, at ville kanalisere penge der ikke bruges, til trængende sociale 

områder i fremtiden? 

 

5. Har Naalakkersuisut planer om, i den kommende Finanslov, at omrokere penge til større og flere 

sociale indsatser? 

 

Begrundelse: 

Det kan synes svært at forstå, at der er ”overskud” på det sociale område, altså penge der ikke anvendes til 

det formål de er afsat til. Vi er alle bekendte med, at vi har mangeartede sociale udfordringer i landet vi skal 

have bugt med.  

Vi er også alle bekendte med, at førtidspensionister, ældreområdet, sundhedsvæsnet, uddannelsesområdet 

og særligt børne,- og ungeområdet er i voldsomt underskud med målrettede hjælpe-indsatser og mange 

problemer – både direkte for borgerne selv, og indirekte ved f.eks. rekrutteringsproblemer, behov for 

kompetenceløft eller reformering af systemer.  

Derfor dette spørgsmål.  

 

Samarbejdspartiet ser frem til besvarelse indenfor 10 arbejdsdage.  

 

Tillie Martinussen 

Samarbejdspartiet - Suleqatigiissitsisut 

 


